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Prezident Autoklubu ČR 
 

V Praze 2. května 2024 

 

Vážení přátelé motorismu, milí autoklubáci, 

první dubnovou sobotu se do klubového domu Autoklubu České republiky sjela středoevropská elita 

automobilového sportu. Byli jsme hostiteli letošního předsezónního mítinku Středoevropské zóny 

Mezinárodní automobilové federace – FIA Central European Zone (CEZ) a pořadateli slavnostního vyhlašování 

vítězů jednotlivých kategorií loňského středoevropského šampionátu. Mítinku se účastnili prezidenti a další 

zástupci partnerských federací a hovořili jsme o podobě letošních seriálů. Jednání se účastnil generální 

sekretář Mezinárodní automobilové federace FIA pro sport Valerio Iachizzi. Večer se pak ve Smetanově sále 

konal důstojný společenský večer spojený s ceremoniálem slavnostního vyhlašování vítězů šampionátů FIA 

CEZ 2023. Celodenní program sklidil nadšené ohlasy na mezinárodním poli a potvrdil naši silnou pozici. 

Připomínám, že právě ve FIA CEZ máme významné postavení, Autoklub ČR již řadu let vede sekretariát a 

veškerou administrativní činnost Středoevropské zóny FIA. 

V závěru zmíněného mítinku jsme na můj návrh odsouhlasili dopis prezidentovi FIA Mohammedu Ben 

Sulayemovi, v němž mu FIA CEZ vyjádřila jednoznačnou podporu v situaci, kdy čelil neopodstatněným útokům 

vůči své osobě. Tato kauza hýbala celým světem. V dopise jsme vedle podpory prezidenta vyzvali k revizi 

pravidel a struktury Etické komise FIA, aby nemohla být znovu zneužita třetími stranami proti samotné 

federaci. V dalších týdnech se pak příslušné orgány situací intenzívně zabývaly. Jsem rád, že zásadní podíl na 

řešení měl zástupce Autoklubu ČR v Etické komisi FIA Radek Pokorný, vynikající český právník.  

Motorsportová sezóna je v plném proudu, třeba tento víkend čekají fanouška doslova žně, podniků je celá 

řada, stačí nahlédnout do našeho kalendáře a vybrat si. Těší mě, že po doléčení zranění naplno naskočil do 

mistrovství světa MotoGP v kategorii Moto2 Filip Salač. Jeho výsledky v novém elitním týmu mají progres a 

těším se na jeho starty v dalších závodech. Slibně se v mistrovství světa ploché dráhy představil po šestnácti 

letech český stálý účastník. Jan Kvěch zajel v prvním závodě dvanáctý, ale celkové výsledky byly velmi 

vyrovnané s těsným bodovým odstupem. Při troše štěstí mohl klidně být v první desítce. I na jeho další výkony 

se můžeme těšit, zejména při domácím podniku světového seriálu na pražské Markétě, koná se v sobotu 1. 

června. U toho nesmíte chybět! 

S prvními starty domácích šampionátů mám radost z počtu soutěžících, je vidět, že se na jaro všichni těšili. 

A ještě větším potěšením je pohled na startovní rošty v juniorských nebo dětských kategoriích a velký zájem 

nejmenších a jejich rodičů. Ukazuje správnost naší dlouhodobé systémové cesty rozvoje českého motosportu 

spojeného s co nejširším „podhoubím.“  

Je už tradicí, že v květnu se pravidelně zapojujeme do festivalu architektury Open House Praha a otvíráme 

náš klubový dům široké veřejnosti s komentovanými prohlídkami, letos to bude o víkendu 18. a 19. 5. A 

v rámci oslav 120. výročí Autoklubu ČR pořádáme ve středu 15. května od 17.30 přednášku o historii závodu 

1000 mil československých, na který v 19.30 navazuje koncert gospelového hudebního souboru. Srdečně Vás 

všechny zvu, vstup je zdarma.  

Se srdečným pozdravem 
Jan Šťovíček 
prezident Autoklubu ČR 


